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Møtereferat Fastlegerådet (FLR) 
 

Møtetid 22.03.2023 kl 13.00-15.00 

Sted:       Digitalt på Teams og fysisk på rom G-1014 i PET senteret 

 

Tilstede 

 

Faste medlemmer: 

• Leif Røssås, fastlege Tromsø/PKO-leder (praksiskonsulent) UNN/leder Fastlegerådet  

• Lars Nesje, fastlege/kommuneoverlege Salangen/Lavangen/Ibestad/Dyrøy 

• Elisabeth Dalgård, kommuneoverlege/fastlege i Sørreisa  

• Sindre Heide, fastlege og assisterende kommuneoverlege Harstad kommune 

• Morten Høyer, fastlege Tromsø 

• Anita Monsen Pedersen, fastlege/kommuneoverlege Kåfjord kommune 

 

 

Sekretariat: 

• Anne Helen Hansen, overlege Avdeling for Pasientorientert tjenesteutvikling (PTU) 

UNN (referent) 

 

 

Forfall: 

• Hanne Karen Aslaksen, Seksjonsoverlege Revmatologisk seksjon, Nevro-, hud- og 

revmatologisk avdeling (NEHR)  

• Marte Lødemel Henriksen, kst. medisinsk fagsjef og senterleder Fag- og 

kvalitetssenteret UNN 

• Jørg Vik, fastlege Kjøpsvik, Narvik kommune, representant for Ofoten 

• Øyvind Isaksen/Siri Malm, overleger Medisinsk klinikk 

• Lisbeth Dyrstad, brukerrepresentant 

• Peter Kalinichenko, kommunelege Balsfjord kommune/representant Tromsø-området  

• Andreas Holund, overlege psykisk helse og rus klinikken, SPHR Ofoten/fastlege 

Narvik  

 

 

Tilstede på sak: 

• Geir Tollåli, fagdirektør Helse Nord, sak 15/23 

• Margaret Aarag Antonsen, fagsjef Sykehusapotek Nord, sak 15/23 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2 
 

Sak 11/2023: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

Sak 12/2023: Godkjenning av referat fra Fastlegerådets møte 01.02.2023 

Med bakgrunn i referatet (sak 6/2023) skal Leif Røssås sjekker om Øyeavdelingen har 

innsigelser til endringene i informasjonen som de har sendt ut.  

 

Anne Helen Hansen sjekker om referatene fra Fastlegerådets møter kan gjøres søkbare slik at 

man lett kan finne fram til tidligere saker på nettsiden 

www.helsefellesskapet.no/fastlegeradet/ 

 

Vedtak: Referat fra Fastlegerådets møte 01.02.2023 godkjennes. 

 

 

Sak 13/2023: Praksiskonsulentordningen (PKO) i UNN 

Saken ble meldt av leif Røssås i forrige møte i forbindelse med at UNN vurderer framtiden 

for praksiskonsulentordningen. Fastlegerådet fremholder at direkte tilknytning til kliniske 

avdelinger er viktig for en velfungerende PKO, og for utvikling av samhandling mellom 

fastlegene og UNN. Dette kan ikke erstattes av møter i Strategisk samarbeidsutvalg eller 

Fastlegerådet, eller av at fastlegene deltar i prosjekter i UNN. For å få ønsket effekt må 

praksiskonsulentene være tilsatt i minst 20% stilling. Den største utfordringen framover er 

likevel at det er vanskelig å rekruttere praksiskonsulenter.  

 

Vedtak: Det er enighet i Fastlegerådet om at hovedutfordringen for å få en levende 

praksiskonsulentordning i UNN, er rekruttering. 

 

 

Sak 14/23: Rekvirering av ambulanse 

Saken ble meldt av fastlege Morten Høyer, Tromsø, ut fra en hendelse hvor det ble sagt fra 

AMK i UNN at det er nye retningslinjer som sier at omsorgstjenesten ikke har anledning til å 

bestille ambulanse.   

Saken har vært drøftet med avdelingsleder AMK Inger-Lise Kristiansen og konstituert 

seksjonsleder Elisabeth S. Warvik, hvor det sies at det ikke foreligger nye retningslinjer for 

rekvirering av ambulanse.  

Den aktuelle hendelsen som var bakgrunnen for saken vurderes ikke som en sak for 

Fastlegerådet, men kan eventuelt meldes som et samhandlingsavvik dersom det er ønskelig.  

 

Vedtak: Fastlegerådet tar til orientering at det ikke foreligger nye retningslinjer for bestilling 

av ambulanse. Fastlegerådet mener at den som står hos pasienten og har nødvendig 

informasjon må kunne anmode om bistand til transport, inkludert ambulansetransport. 

 

http://www.helsefellesskapet.no/fastlegeradet/
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Sak 15/2023: Nye rutiner innført for rekvirering av Rhesonativ til RhD 

negative gravide 

 

Saken ble meldt av Lars Nesje, fastlege/kommuneoverlege i 

Salangen/Lavangen/Ibestad/Dyrøy, og gjelder at fastlegene nå må rekvirere Rhesonativ 

direkte fra Folkehelseinstituttet (FHI). Rhesonativ ble tidligere distribuert til fastlegene fra 

Sykehusapoteket. 

 

Sykehusapoteket ved fagsjef Margaret Aarag Antonsen og Helse Nord ved fagdirektør Geir 

Tollåli møtte i Fastlegerådet for å drøfte saken.  

Når det gjelder rekvirering/distribusjon av Rhesonativ er dette endret på bakgrunn av en 

nasjonal beslutning som terminerte de regionale rutinene.  

Det andre aspektet i saken gjelder spesialisthelsetjenestens prosesser som får konsekvenser for 

fastlegenes arbeidsinnhold og arbeidsmengde. Her ble det fra Helse Nords side sagt at man 

ønsker å involvere kommunehelsetjenesten bredt, men Helse Nord har ikke noen rolle i 

samarbeidet mellom UNN og fastlegene ut over å støtte dette og se til at det fungerer.  

For Sykehusapotekets del kan det være aktuelt å se nærmere på rutiner for samarbeid mellom 

apotekene i de kommunene som bruker UNN som lokalsykehus, og fastlegene i området. 

Dette kan vurderes for eksempel i forbindelse med revisjon av Samarbeidsnormen. 

 

Vedtak: Fastlegerådet henstiller om at fastlegene tas med i beslutningsprosesser om ny 

oppgavefordeling mellom primærhelsetjenesten og spesialisthelsetjenesten, også for prosesser 

i Sykehusapotek Nord og Helse Nord (det regionale helseforetaket). 

 

 

 

Sak 16/2023: Blodprøverekvirering fra revma og hud for prøver som bes 

tatt hos fastlegen  
 

Saken ble meldt av fastlege/legevaktsjef/ass. kommuneoverlege Sindre Heide, Harstad, og 

gjelder rekvirering og oppfølging av blodprøver fra revma og hud i UNN som bes tatt hos 

fastlegen. Fastlegene i Harstad reagerer på at pasientene sendes til fastlegen for å ta 

blodprøver, ofte med høy hyppighet. Det er ofte avvik ved blodprøvene og det medfører mye 

ekstraarbeid og oppfølging for fastlegene, med kommunikasjon både med pasientene og 

revmatologene. Det er varierende hvor raskt man får tak i revmatolog og det varierer i hvor 

stor grad og hvor raskt fastlegen får informasjon om endringer som følge av eventuelle avvik. 

Dette medfører at fastlegene er usikre på om avviket blir fanget opp og vurdert av revmatolog, 

og uklarheter kan lett oppstå og medføre en fare for pasientsikkerheten. Fastlegene ønsker 

gjerne å følge opp pasientene, men tidlig i behandlingen oppleves det som mer naturlig at 

dette følges av revmatolog som kan ta grep ved behov. 

 

I Samarbeidsnormen heter det at blodprøver som er rekvirert av sykehuslege som hovedregel 

skal tas på sykehuset og men kan også tas på fastlegekontoret dersom dette er mest 

hensiktsmessig for pasienten. Sistnevnte forutsetter at pasienten har rekvisisjon med seg og at 
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pasienten kontakter fastlegekontoret i forkant for å avtale tidspunkt for prøven. 

Samarbeidsnormen sier videre: "Legen som stiller indikasjonen for blodprøven og skal 

vurdere svaret, skriver rekvisisjon og avklarer med pasienten hvor prøven skal tas. Samme 

lege har ansvaret for oppfølging og informasjon til pasienten når svaret foreligger". 

 

Saken er forsøkt drøftet gjennom at det er sendt e-post til spes.pol ved UNN Harstad med 

ønske om lokal avklaring og møte for å se om man kunne komme til enighet. Forespørselen 

ble avvist og det ble fra spes.pols side bedt om at saken ble tatt opp i Fastlegerådet. 

Revmatologene Julianne Elvenes og Marit Seip fra spesialistpoliklinikken i Harstad var 

invitert for å drøfte dette i Fastlegerådet, men kunne ikke møte.   

 

Vedtak: På grunn av manglende oppmøte fra UNN må saken utsettes. Saken tas opp igjen på 

neste møte. 

 

 

Sak 17/2023: Egenevaluering av FSU Fastlegerådet 
 

Fastlegerådet har gjennomført egenevaluering gjennom diskusjon i forrige møte og dette 

møtet, og ved å foreta en individuell skriftlig evaluering mellom møtene.  

 
Vedtak: Fastlegerådet ønsker etter egenevalueringen å fokusere på følgende utviklings- og 

forbedringsmuligheter:  

 

1. Representasjonen fra UNN i Fastlegerådet bør styrkes 

2. Hybride møter skal være standard, men ett møte årlig bør være fysisk 

3. Forståelsen for Helsefellesskapet og forholdet til Strategisk samarbeidsutvalg bør utdypes 

4. Fastlegerådets mandat bør revideres med tanke på representasjon fra UNN, møteform, 

oppfølging av saker, med mer. 

 

 

Sak 18/2023: Evaluering av møtet 

Vedtak: Representasjonen og frammøtet fra UNN i Fastlegerådet er for dårlig. Fastlegerådets 

arbeid kan ikke fortsette uten at representasjonen fra UNN bedres. Det bør etableres en 

ordning med vararepresentanter. 

 

 

Sak 19/2023: Eventuelt og saker til neste møte 

 

Det var ingen saker til eventuelt. Saker til neste møte:  

 

• Sak 16 fra dagens møte (Blodprøverekvirering fra revma og hud for prøver som bes 

tatt hos fastlegen) tas opp på nytt på grunn av manglende oppmøte fra UNN  

 

• Anne Helen Hansen meldte en sak med bakgrunn i et samhandlingsavvik hvor fastlege 

bes om å sykemelde på vegne av UNN 


